



### ພິທີປະກາດການນຳໃຊ້ຜະລິດຕະພັນໃໝ່ຂອງບໍລິສັດ ຂໍ້ມູນຂ່າວສານສິນເຊື້ອແຫ່ງ ສປປ ລາວ



ໃນຕອນບ່າຍຂອງວັນທີ 08 ມິຖຸນາ 2022 ທີ່ ໂຮງແຮມ ລາວພລ່າຊາ ບໍລິສັດ ຂໍ້ມູນຂ່າວສານສິນເຊື້ອແຫ່ງ ສປປ ລາວ ໄດ້ຈັດພິທີປະກາດການນຳໃຊ້ຜະລິດຕະພັນໃໝ່ 02 ຜະລິດຕະພັນຄື: ຜະລິດຕະພັນຂໍ້ມູນການຊົມໃຊ້ໄຟຟ້າ ແລະ ຜະລິດຕະພັນຄະແນນສິນເຊື້ອ ສຳລັບບຸກຄົນ ໂດຍການເປັນກຽດເຂົ້າຮ່ວມ ແລະ ເປັນປະທານໃນພິທີຂອງ ທ່ານ ສອນໄຊ ສິດພະໄຊ ຜູ້ວ່າການທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ແລະ ມີບັນດາທ່ານຄະນະກົມ, ຄະນະຜູ້ອຳນວຍການ, ຄະນະພະແນກ ແລະ ພະນັກງານວິຊາການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ເຂົ້າຮ່ວມ.

ໃນພິທີ ທ່ານ ນ. ວິນຄຳ ລຸນທອນ ຜູ້ອຳນວຍການໃຫຍ່ ບໍລິສັດ ຂໍ້ມູນຂ່າວສານສິນເຊື້ອແຫ່ງ ສປປ ລາວ ໄດ້ລາຍງານໂດຍຫຍໍ້ການຄົ້ນຄວ້າສ້າງ 02 ຜະລິດຕະພັນໃໝ່ດັ່ງກ່າວ ໂດຍອີງຕາມດຳລັດວ່າດ້ວຍວຽກງານຂໍ້ມູນຂ່າວສານສິນເຊື້ອ ສະບັບເລກທີ 224/ລປ, ລົງວັນທີ 19 ກໍລະກົດ 2019 ແລະ ອີງຕາມຄຳສັ່ງປັບປຸງກົນໄກການອຳນວຍຄວາມສະດວກ ໃນການດຳເນີນທຸລະກິດໃນ ສປປ ລາວ ສະບັບເລກທີ 02/ນຍ ແລະ ການປະເມີນຂອງທະນາຄານໂລກ ທີ່ຕິດພັນກັບການເກັບກຳຂໍ້ມູນ ແລະ ສ້າງຜະລິດຕະພັນຂໍ້ມູນຂ່າວສານສິນເຊື້ອຂອງ ສປປ ລາວ. ໃນນັ້ນ, ບໍລິສັດ ຂໍ້ມູນຂ່າວສານສິນເຊື້ອແຫ່ງ ສປປ ລາວ ໄດ້ຮັບການຮ່ວມມືຈາກລັດວິສາຫະກິດໄຟຟ້າລາວ ໃນການນຳເອົາຂໍ້ມູນຜູ້ຊົມໃຊ້ໄຟຟ້າ ເພື່ອມາສ້າງຜະລິດຕະພັນຂໍ້ມູນການຊົມໃຊ້ໄຟຟ້າ ແລະ ໄດ້ຮັບການຊ່ວຍເຫຼືອລຳທາງດ້ານວິຊາການຈາກບໍລິສັດ ບີເອສເຄ ລົງທຶນ ແລະ ບໍລິການຈຳກັດ ຜູ້ດຽວ ໃນການຄົ້ນຄວ້າສ້າງຜະລິດຕະພັນຄະແນນສິນເຊື້ອ ສຳລັບບຸກຄົນ. ນອກຈາກນັ້ນ, ກໍຍັງໄດ້ຮັບການຮ່ວມມືຈາກຫຼາຍພາກສ່ວນເປັນຕົ້ນແມ່ນ ບັນດາກົມກ່ຽວຂ້ອງຈາກທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ, ຄະນະອາຈານຈາກສະຖາບັນການທະນາຄານ, ອາຈານຈາກມະຫາວິທະ

ຍາໄລແຫ່ງຊາດ ໂດຍທຸກພາກສ່ວນແມ່ນໄດ້ປະສານສົມທົບ ແລະ ເຮັດວຽກຮ່ວມກັນຢ່າງກົມກຽວຈົນເຮັດໃຫ້ໄດ້ ຮັບຜົນສໍາເລັດໃນຄັ້ງນີ້.

ຈາກນັ້ນ, ໃນພິທີກໍໄດ້ມີການມອບໃບຍ້ອງຍໍ ໃຫ້ແກ່ລັດວິສາຫະກິດ ໄຟຟ້າ ລາວ ເພື່ອສະແດງຄວາມຊົມ ເຊີຍທີ່ໄດ້ໃຫ້ການຮ່ວມມື ແລະ ປະກອບສ່ວນໃນການສະໜອງຂໍ້ມູນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ເພື່ອສ້າງຜະລິດຕະພັນຂໍ້ມູນການ ຊົມໃຊ້ໄຟຟ້າ ແລະ ໃຫ້ກຽດມອບໂດຍ ທ່ານ ສອນໄຊ ສິດພະໄຊ ຜູ້ວ່າການທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ.



ໃນຕອນທ້າຍຂອງພິທີ ທ່ານ ສອນໄຊ ສິດພະໄຊ ຜູ້ວ່າການທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ກໍໄດ້ມີຄໍາເຫັນຕໍ່ພິ ທິຕິມອີກ ຊຶ່ງທ່ານໄດ້ກ່າວວ່າ ສອງຜະລິດຕະພັນໃໝ່ນີ້ ແມ່ນເປັນບາດກ້າວໃໝ່ທີ່ສໍາຄັນໜຶ່ງຂອງບໍລິສັດ ແລະ ວຽກ ງານຂໍ້ມູນຂ່າວສານສິນເຊື່ອໃນປະເທດເຮົາ ເນື່ອງຈາກສອງຜະລິດຕະພັນດັ່ງກ່າວແມ່ນມີການພັດທະນາມາເປັນເວ ລາດົນພໍສົມຄວນແລ້ວໃນຕ່າງປະເທດ ແຕ່ໃນໄລຍະຜ່ານມາໃນປະເທດເຮົາການສະໜອງຂໍ້ມູນຂ່າວສານສິນເຊື່ອ ແມ່ນສະໜອງພຽງແຕ່ຂໍ້ມູນການກູ້ຢືມເງິນຂອງບັນດາສະຖາບັນການເງິນເທົ່ານັ້ນ. ສໍາລັບຜະລິດຕະພັນໃໝ່ ກໍຄືຜະ ລິດຕະພັນຂໍ້ມູນການຊົມໃຊ້ໄຟຟ້ານີ້ແມ່ນຈະສະແດງໃຫ້ເຫັນຂໍ້ມູນປະຫວັດການຊໍາລະສະສາງຄ່າໄຟຟ້າຂອງລູກຄ້າ ທີ່ຈະສະແດງໃຫ້ເຫັນພຶດຕິກຳຂອງລູກຄ້າ ແລະ ຈະເຮັດໃຫ້ປະຊາຊົນມີພຶດຕິກຳການຊໍາລະຄ່າໄຟຟ້າດີຂຶ້ນອີກດ້ວຍ ແລະ ທັງສອງຜະລິດຕະພັນໃໝ່ດັ່ງກ່າວນັ້ນ ແມ່ນຈະຊ່ວຍໃຫ້ບັນດາສະຖາບັນການເງິນມີຂໍ້ມູນນໍາໃຊ້ເຂົ້າໃນການວິ ເຄາະລູກຄ້າກ່ອນການອະນຸມັດເງິນກູ້ໄດ້ຢ່າງມີປະສິດທິພາບ ແລະ ວ່ອງໄວຍິ່ງຂຶ້ນ ພ້ອມດຽວກັນນັ້ນ, ກໍຈະເຮັດໃຫ້ ປະຊາຊົນມີພຶດຕິກຳການຊໍາລະຄ່າສິນເຊື່ອ ແລະ ຄ່າສາທາລະນຸປະໂພກຕ່າງ ໄດ້ດີຍິ່ງຂຶ້ນອີກດ້ວຍ. ທ່ານຍັງກ່າວຕໍ່ມ ອີກວ່າໃນອະນາຄົດບໍລິສັດ ຂໍ້ມູນຂ່າວສານສິນເຊື່ອແຫ່ງ ສປປ ລາວ ຍັງມີແຜນພັດທະນາຫຼາຍຜະລິດຕະພັນອອກ ມາຮັບໃຊ້ສັງຄົມ ເປັນຕົ້ນແມ່ນ ຜະລິດຕະພັນການຊົມໃຊ້ນໍ້າປະປາ, ເບີໂທລະສັບ ການຈັດອັນດັບຄວາມໜ້າເຊື່ອຖື ຂອງວິສາຫະກິດ ແລະ ອື່ນໆ ຊຶ່ງຜະລິດຕະພັນໃໝ່ເຫຼົ່ານັ້ນແມ່ນປາສະຈາກບໍ່ໄດ້ການປະກອບສ່ວນຈາກບັນດາກະ

ຊ່ວຍກັນ, ບັນດາບໍລິສັດ ທີ່ເຂົ້າມາຮ່ວມໃນພິທີໃນຄັ້ງນີ້ ສະນັ້ນ, ຈຶ່ງຮຽກຮ້ອງໃຫ້ບັນດາທ່ານ ໃຫ້ການສະໜັບສະໜູນໃນແຜນການພັດທະນາຂອງ ບໍລິສັດ ຂໍ້ມູນຂ່າວສານສິນເຊື້ອແຫ່ງ ສປປ ລາວ ດ້ວຍ.



# ຂ່າວ: ບໍລິສັດ ຂໍ້ມູນຂ່າວສານສິນເຊື້ອແຫ່ງ ສປປ ລາວ

# ພາບ: ປານ ພັນທະລາ ແລະ ທິດສະບາ ທຳມະວົງສິງ

**ເສດຖະກິດລາວຈະເຂັ້ມແຂງ ຖ້າປວງຊົນຮ່ວມແຮງ ນຳໃຊ້ເງິນກີບ**